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Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri MINISTEREN

Dato: 14. juni 2005

J.nr. 5162/ljen

Udvalget har ved skrivelse af 10. juni 2005 ad L 145 anmodet om min besvarelse af følgende 
spørgsmål:

Spørgsmål 25:
”Vil ministeren kommentere vedlagte artikel fra Politiken den 10. juni 2005 ”Arbejdspres 
tvinger dyrlæger i knæ”?

Svar:
Jeg vil gerne påpege, at regeringen tager de forhold, som påpeges i artiklen alvorligt, og jeg 
har drøftet disse indgående med dyrlægeforeningens formand på et netop afholdt møde. 

Jeg kan oplyse, at regeringen og Dansk Folkeparti har indgået en aftale, der bl.a. indebærer 
analyser af fødevare- og veterinærkontrollen samt dyrevelfærdskontrollen. Med henblik på at 
udmønte dette i praksis er arbejdsgrupper på embedsmandsniveau om disse emner ved at blive 
nedsat. Arbejdsgrupperne skal afslutte deres arbejde primo oktober.

Det er korrekt, at sygefraværet i Fødevarestyrelsen i en årrække har været højt i forhold til det 
statslige gennemsnit, og ikke er faldet gennem de seneste år. Nedbringelsen af sygefraværet er 
derfor et vigtigt og prioriteret område i Fødevarestyrelsen, og der er - og vil blive - iværksat 
centrale initiativer for at bedre sygefraværet. Det skal dog bemærkes, at sygefraværet i de re-
gionale veterinærafdelinger er lavere end styrelsens gennemsnit. 

Jeg vil til slut gerne henvise til Fødevarestyrelsens seneste medarbejdertilfredshedsmåling, der 
blev gennemført i 2004 og viser en generel tilfredshed med arbejdspladsen. 

Lars Barfoed

/Lars Jensen
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